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Összességében megállapítható a Központi Statisztikai Hivatal adatai, valamint Vida 

Viktória és Szűcs István 2016-os kutatása alapján, hogy a sertéshús a második leggyakrabban 

fogyasztott húsféleség a baromfihús mögött lemaradva. A fogyasztók körében Magyarországon 

a tradicionális étkezési kultúrához szervesen hozzátartozik a sertéshús, hiszen a „magyaros 

ételek” jelentős részének alapját képezi (rántotthús, pörkölt, stb.). A kutatók vizsgálatai alapján 

azt az eredményt kapták, hogy a férfiak közel 50%-a és a nők 37%-a heti rendszerességgel 

fogyaszt sertéshúst. (Vida és Szűcs, 2016) A hús előállításához szükséges a sertésállomány 

megfelelő körülmények közötti tartása annak érdekében, hogy a termelékenység optimális 

legyen. Ahogy az interjúalanyom Dr. Varga Attila is kifejtette, a sertéstartás legjövedelmezőbb 

típusa a hizlaldák üzemeltetése, mivel kevesebb emberi jelenlétet igényel és a nagy része 

automatikusan a technológiai fejlesztések által működtethető. A sertéstelep vezetője kifejtette 

azt is, hogy véleménye szerint a modern technológiai elemek nélkül manapság hosszútávon 

kifizetődően termelni nem lehet. Napjainkban az irreális környezetvédelmi elvárások, az 

európai zöldlobbi tevékenysége, a szomszédos háborús helyzet miatti energiaár növekedés, 

valamint az infláció mértéke nehezíti az állattenyésztés gördülékeny működését is, ezért a 

vállalkozók szeretnék csökkenteni a kiadásokat és ennek megoldását a jövőben az 

energiahatékonysági beruházásokban (napelem, akkumulátoros energiatároló) látják. 

Dr. Udovecz Gábor az Agrárgazdasági Kutató Intézet főigazgatója kiemelte, hogy a szakmai 

hiányosság, a specializáció hiánya, a minőségi tenyészanyag használatának hiánya és a 

technológiai hiányosságok az ágazat hatékonyságának a gyengeségét okozzák. Ezenkívül az 

ágazat fő problémájában az adottságok és a szakmai munka színvonal között lévő nagy 

különbségeket nevezi meg. Összességében arra a következtetésre jutott, hogy Magyarország 

igen kedvező adottságokkal rendelkezik egyaránt a gabonatermeléshez és a 

sertéshústermeléshez. Azonban a hazai gazdálkodók mégsem fektetnek be az ágazatba, hanem 

inkább feloszlatják telepeiket és a holland befektetők 6%-os kamatú holland beruházási 

hitelekkel 10.000 kocás telepeket hoznak létre hazánkban. A főigazgató úr abban látja a 

megoldást, hogy az ország döntéshozói ismerjék fel, hogy piacképes termelést létrehozni az 

élelmiszeripar tudatos fejlesztése nélkül nem lehet. (Eicher, 2020) 

 


